
 

Maaseutujaoston kokous 22.1. klo 9 
Raisio Oyj:n pääkonttori, Raisio tai  
Teams -osallistumismahdollisuus 
 

Ennen virallisen kokouksen alkua johtaja Virpi Aaltonen toivotti maaseutujaoston tervetulleeksi Raisio Oyj:n 

pääkonttoriin.  

Hän esitteli Raision painopistealueita, joita ovat kestävä ruoantuotanto ja terveellinen elämä. Erityisesti 

vastuullisten elintarvikkeiden valmistus, kotimaiset kasviproteiinituotteet, kauravalmisteet sekä maidottomat 

juomat ovat keskiössä. Esimerkiksi Elovena kaurajuoma kahviin on tällä hetkellä suosituin tuote.  

Nykyaikaiset tuotantotilat ja -linjat vaativat myös henkilökunnalta uudenlaista osaamista, jossa automaatio- 

ja prosessiosaaminen korostuvat.  

Raisiolla on käynnissä Hyvän ruoan vastuullisuusohjelma 2022-2025. Yrityksessä panostetaan omaan 

tutkimukseen ja tuotekehitykseen. 

Osallistujat 

Antti Jaatinen, maaseutupalvelut yksikkö, Varsinais-Suomen ELY-keskus (puheenjohtaja) 
Sami Heinonen, Varsinais-Suomen liitto  
Johanna Mattila, maaseutupalvelut yksikkö, Varsinais-Suomen ELY-keskus (sihteeri) 
Janica Vilén, maaseutupalvelut yksikkö, Varsinais-Suomen ELY-keskus  
Mikko Jaakkola, Varsinais-Suomen ELY-keskus (teams) 
Minnamari Tuovinen, Suomen metsäkeskus, Lounais-Suomi (teams) 
Juha Koivistoinen, MTK Metsänomistajat  
Riikka Gustafsson, Somero (teams) 
Markku Paija, Loimaan maaseutupalvelut  
Henna Kyyrä, Yrityssalo Oy (Salon seutu) 
Mats Nurmio, Kemiönsaari (Turunmaan seutu) 
Maarit Teuri, Ykkösakseli ry (teams) 
Taina Sainio, Varsinais-Suomen jokivarsikumppanit ry  
Heidi Jaakkola, Maaseudun kehittämisyhdistys Ravakka ry (teams) 
Pia Poikonen, Varsin Hyvä ry  
Tauno Linkoranta, Varsinais-Suomen kylät ry 
Leena Erälinna, Turun yliopisto  
Mirja Junkola, Ukipolis Oy (teams ) 
Pia Prost, Åbo Akademi 
Mervi Louhivaara, Pyhäjärvi-instituuttisäätiö  
Niina Hemming, Paraisten kaupunki 
Reeta Huhtinen, Business Turku (Turun seutu) 
Mats Norrholm, Suomen Talousseura 
Ainokaisa Saarinen, AKAVA 
 

Maaseutujaoston kokous alkoi klo 9:50 

1. Kokouksen avaus  

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 9:50. 

 



 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Todettiin kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus. 

 

3. Kokouksen työjärjestyksen hyväksyminen 

Hyväksyttiin kokouksen työjärjestys. 

 

4. Pöytäkirjantarkastajien valinta (2kpl) 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Mervi Louhivaara ja Reeta Huhtinen. 

 

5. Läsnäolijoiden toteaminen 

Todettiin läsnäolijat. Uudet jäsenet esittäytyivät maaseutujaostolle: Suomen metsäkeskus Minnamari 

Tuovinen, Turunmaa Niina Hemming (Paraisten kaupunki). 

 

6. Ajankohtaista aluehallintouudistuksesta  

Antti Jaatinen Varsinais-Suomen ELY-keskuksesta esitteli aluehallintouudistuksen tilannetta sekä tilastotietoa 

Lounais-Suomen elinvoimakeskuksen maaseutualueesta sekä ruoantuotannosta.  

Lakiesitykset tulevat Eduskuntaan viikolla 10 (tämän hetken tieto). Aikataulun odotetaan edelleen pitävän ja 

elinvoimakeskukset aloittavat 1.1.2026. 14.1. päätettiin, että Länsi-Suomen vesitaloustehtävät keskitetään 

Lounais-Suomen elinvoimakeskukseen, mutta tulva-asioiden paikallinen läsnäolo Pohjanmaalla turvataan. 

Päijät-Häme liitetään Kaakkois-Suomen ja Kanta-Häme Sisä-Suomen elinvoimakeskukseen. 

Elinvoimakeskusten organisaatiota luonnostellaan parhaillaan (Lounais-Suomen EVK n. 340 htv). 

Esitys on pöytäkirjan liitteenä. 

 

7. Varsinais-Suomen maaseudun kehittämissuunnitelman tilannekatsaus  

Johanna Mattila Varsinais-Suomen ELY-keskuksesta esitteli maaseudun kehittämissuunnitelman 

tilannekatsauksen. Myöntövaltuus hanke- ja yritystukiin vuodelle 2025 on samaa tasoa kuin vuonna 2024. 

Varsinais-Suomen osuus ohjelman kokonaisrahoituksesta on 7,2 %. Päätökset myöntövaltuudesta saadaan 

tammi-helmikuussa. 31.12.2024 mennessä on sidottu EU rahoitusta 85 %. Korvamerkityt yleishyödylliset 

ympäristö- ja ilmastoinvestointien päätöksiin on sidottu 16 %, mutta rahoitusvalmistelussa on noin 400 000 

euroa. Tähänkin on tulossa lisää rahoitusta vuodelle 2025.  

Maatilojen investointitukien vuodelta 2024 vuodelle 2025 siirtyvät myöntövaltuudet on päätetty. 

Rakennetukien puolella näkyy täsmäviljelylaiteinvestointien sekä nuoren viljelijän aloitustuen kysyntä. 

Aurinkoenergiainvestointien tarve lienee täytetty tältä osin. 15.1. päättyneelle valintajaksolle saapui alle 10 

aurinkoenergiahakemusta. 

Keskusteltiin huoltovarmuudesta ja saariston erityispiirteistä varautumisessa. Todettiin, että aihe on tärkeä 

ja siihen palataan myös jatkossa. 



 

Esitys on pöytäkirjan liitteenä. 

 

8. Maaseutujaoston jäsenten ajankohtaiskierros  

Pia Prost esitteli Åbo Akademi Skärgårdsinstitutetin toimintaa. Esitys on pöytäkirjan liitteenä. 

Metsäkeskuksessa on ajankohtaista alueellisten metsäohjelmien valmistelu alueellisten metsäneuvostojen 

kanssa. Tämä toimii koko metsäalan työohjelmana. Metsäkeskus on avaamassa verkkokyselyä valmistelun 

tueksi. Todettiin, että luonnon monimuotoisuutta edistävät toimet ovat metsäohjelman keskiössä. 

MTK metsänomistajat kertoi juuri valmistuneesta Puumarkkinakatsauksesta Puumarkkinakatsaus - 

Metsänhoitoyhdistys. Yksityismetsänomistajien puukauppatulot kasvoivat viime vuonna arviolta 400 

miljoonaa euroa ja PTT ennakoi kasvun jatkuvan. Leuto sää vaikeuttaa puunkorjuuta. 

Maataloutta rasittaa heikko kannattavuus sekä teollisuuden vastuullisuuskriteerien tuomat haasteet 

maatilojen datan avoimuuteen sekä omistajuuteen liittyen. 

Tiedusteltiin kirjanpainajien aiheuttamista tuhoista Suomessa. Luke tekee tähän liittyen seurantaa ja 

tutkimusta Kirjanpainaja- ja havununnaseuranta | Luonnonvarakeskus . 

Varsin hyvän alueella on tulossa kylävaratilaisuuksia yhteistyössä valtakunnallisen hankkeen kanssa. Yhdistys 

on muuttanut uusiin tiloihin Tuorlan alueelle. Vuoden 2025 myöntökehys on suuri, 26 % koko ohjelmakauden 

rahoituksesta. Varsinais-Suomen jokivarsikumppaneille tulee hakemuksia vilkkaasti ja suuri osa myös ilman 

ennakkotietoa. Tämä lisää paljon työtä hakemusten käsittelyssä sekä koko prosessissa. Muutokset yhdistysten 

valtiontukiavustuksissa ovat lisänneet maaseuturahoituksen kiinnostavuutta. Lisäksi näkyy Varhan tilanne 

lisääntyneenä sote- ja terveysalan hanketeemoina. 

Varsinais-Suomen maakuntastrategia ja älykkään erikoistumisen painopisteet ovat päivityksen alla. Vuonna 

2024 käytiin läpi maakunnan tilannekuvaa, johon maaseutujaostokin osallistui. Tänä vuonna käydään läpi 

maakuntastrategian toimenpiteitä. Salla-Maria Lauttamäki ja Sami Heinonen ovat yhteyshenkilöitä tässä 

asiassa. Jaostolle välitetään kokouksen jälkeen tietoa työpajoista. Uuden CAP -kauden painotuksia 

suunnitellaan yhteistyössä. 

Turun yliopisto on saanut ison profilaatiorahoituksen ”Nordic sustainable foods” seuraavalle kolmelle 

vuodelle. 

YT-alueilta nostettiin esille maataloustukien asettuminen matalammalle tasolle. Tuet ovat laskeneet samalla 

kun valvonta on lisääntynyt. Satelliittivalvonta on lisännyt varmentamistyötä sekä viljelijöiden että kuntien 

puolella. 

Kemiönsaarella on otettu käyttöön yritysten kehittämispalvelu. Yritys maksaa 100e ja saa 8 tuntia 

tarvitsemaansa konsulttipalvelua. Tähän mennessä 50 yritystä on käyttänyt palvelua. 

 

9. Maaseutuviestinnän ajankohtaiset  

Janica Vilén Varsinais-Suomen ELY-keskuksesta kertoi maaseutuviestinnän ajankohtaisia. Ruoka -

teemaisia juttuvinkkejä saa lähettää Janicalle. Tänä vuonna viestinnän teemana on ruoka. 

 

 

10. Jaoston toiminnan suunnittelu 2025 

Antti Jaatinen keskustelutti jaoston toiminnasta. Nostettiin esille tärkeinä teemoina mm. seuraavan 

ohjelmakauden valmistelu ympäristösopimusten pinta-alaleikkaukset sekä vaihemaakuntakaava. 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.mhy.fi%2Fmetsatietoa%2Fpuumarkkinakatsaus&data=05%7C02%7Cjohanna.mattila%40ely-keskus.fi%7C3c2b9fb352b7402f50bb08dd4cfda21b%7Cd95951a6dfd34a749abbf2b2cb89d671%7C0%7C0%7C638751374441711763%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=2idhsvx9Nn5%2FqNn0tRJncmvqpSzTlH1rK0Tz5ahiwHQ%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.mhy.fi%2Fmetsatietoa%2Fpuumarkkinakatsaus&data=05%7C02%7Cjohanna.mattila%40ely-keskus.fi%7C3c2b9fb352b7402f50bb08dd4cfda21b%7Cd95951a6dfd34a749abbf2b2cb89d671%7C0%7C0%7C638751374441711763%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=2idhsvx9Nn5%2FqNn0tRJncmvqpSzTlH1rK0Tz5ahiwHQ%3D&reserved=0
https://www.luke.fi/fi/luonnonvaratieto/tiedetta-ja-tietoa/metsatuhot/kirjanpainaja-ja-havununnaseuranta


 

 

 

11. Muut ajankohtaiset asiat  

Ei noussut esille muita asioita. 

 

 

12. Seuraavan kokouksen ajankohdan päättäminen 

Seuraava kokous pidetään 4.6. klo 9-12 Ruissalon kasvitieteellisessä puutarhassa. 

 

13. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.10. 

 

klo 11.10 hankintapäällikkö Minna Oravuo saapui esittelemään erityisesti Raision viljasektorin näkymiä.  

 

Pöytäkirja tarkastettiin s-postilla. 

Reeta Huhtinen 24.2.2025 

Mervi Louhivaara 7.3.2025 


